
Chrípka je vysoko 
nákazlivé infekčné 
ochorenie dýchacích ciest 
charakterizované náhlym 
začiatkom, zimnicou, 
triaškou, horúčkou nad 
38°C, únavou, bolesťami 
hlavy, svalov a kĺbov, 
neskôr sa pridruží kašeľ 
a nádcha. Patrí medzi 
najčastejšie ľudské infekčné 
ochorenia. Každoročne 
postihne 10 % svetovej 
populácie. Ide o závažné 
ochorenie, ktoré je príčinou 
úmrtí tisícov ľudí na celom 
svete každý rok... Tak 
túto neutešenú definíciu 
nájdete na portáli Úradu 
verejného zdravotníctva 
SR. A spolu s tým aj 
množstvo odpovedí snáď 
na všetky otázky týkajúce 
sa chrípky. Tí, ktorí sa 
nestihli na jeseň minulého 
roka proti chrípke 
zaočkovať, musia byť 
na pozore obzvlášť. Keďže 
ide o vírusové ochorenie, 
nelieči sa antibiotikami. 
Chrípku je potrebné 
vyležať. Odporúčajú 
sa lieky tlmiace bolesti 
hlavy, svalov a na 
zníženie teploty. Únavu 
a malátnosť je však možné 
pociťovať ešte niekoľko 
dní, či týždňov po ústupe 
chrípky. Ale to vám asi 
nehovorím nič nové. Iba 
upozorňujem, že máme 
pred nami dekádu, kedy 
má chrípka na Slovensku 
kulminovať. Preto sa 
vyhýbajme preplneným 
a nevyvetraným 
miestnostiam 
a autobusom, umývajme si 
stále ruky, svoje pracovisko 
neustále vetrajme a zvýšme 
prísun vitamínov. Lekári 
nám dokonca radia, že 
s chrípkou nemáme chodiť 
do ordinácie, aby sme 
nenakazili ostatných, 
ale ležať doma. Iba sme 
nenašli odpoveď na otázku, 
kto bude za nás pracovať 
a kto za nás vybaví 
„peenku“....

Alena Borszéková 
šéfredaktorka
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Na margo

Absolvent gymnázia 
o štúdiu businessu 
na londýnskej 
univerzite

Túto nedeľu 
sa na námestí 
rozbieha Bánovská 
bežecká liga

Trenčiansky kraj 
má osem miestnych 
akčných skupín

Zmodernizované verejné osvetlenie v meste dosahuje plánované úspory

Svietime o 64 % lacnejšie a ušetríme 85 tisíc eur

Úspora elektr ickej 
energie po prechode na 
LED osvetlenie tak vysoko 
pre v y šuje  plá nova né 
parametre rekonštrukcie. 
V  roku 2017 mesto ďalej 
pokračovalo v  doplnení 
svetelných bodov na 
svojom území, pričom na 
financovanie boli použité 
zdroje získané z  grantu 
EBRD v  rámci programu 

MUNSEFF. Doplnili sme 
celkom 53 svet lených 
bodov, predovšet k ý m 
v  mestských čast iach 
a v  lokalitách s  novou 
v ýstavbou rod inných 
d om ov  v   Hor nýc h 
a  Dolných Ozorovciach. 
Osvetlenia sa dočkalo 
aj  pr ie s t r a ns t vo  z a 
obchod ný m cent rom  
Stred, športový areál na 

Dubničke a aj ďalšie lokality 
podľa požiadaviek občanov 
mesta. V  tomto roku 
plánujeme začať s výmenou 
nevyhovujúcich stožiarov 

vere jného os ve t len ia 
a  ďa lším dopĺňaním 
jednotlivých svetelných 
bodov podľa potreby, ako aj 
s vybudovaním osvetlenia 

vybraných priechodov pre 
chodcov. 

 Vladimír Vranka, 
 vedúci odboru 

 služieb mestu MsÚ

Mesto Bánovce nad Bebravou po 
prvýkrát môže hodnotiť úspory 

dosiahnuté na prevádzke verejného 
osvetlenia za celý kalendárny rok. Po 
spracovaní údajov možno konštatovať, 
že úspora elektrickej energie dosiahla 
v porovnaní s rokom 2015 viac ako 
64 %, čo vo finančnom vyjadrení 
predstavuje čiastku asi 85 000 eur. 

Sládkovičova ulica patrí po Trenčianskej ceste k  najfrekventovanejším a  nachádza sa 
tu najviac priechodov pre chodcov. Asi na jednom kilometri je ich desať. Väčšina z nich 
dostala v rámci modernizácie verejného osvetlenia nové moderné svietidlá...  (ab)

Neprehliadnite!
Fašiangy sú v plnom 
prúde a v tomto roku 
končia na Valentína – 
na Popolcovú  stredu 
14. februára. Takže  
máte na to už len tri 
víkendy, aby ste sa 
vybrali na niektorý 

z plesov alebo pripravili 
fašiangovú masku...

Bánovčania, hlasujte za 
ihrisko ŽIHADIELKO 
pre deti !

Mesto Bánovce nad 
Bebravou sa opäť zapojilo 
do projektu Lidl detské 
ihriská, ktorý financuje 
spoločnosť Lidl Slovenská 
republika a jeho cieľom 
je vybudovať v roku 
2018 po Slovensku desať 
nových detských ihrísk 
Žihadielok . Zapojte 
sa s  nami do súťaže 
a  vyhrajme spolu pekné 
ihrisko pre deti! Hlasovať 
môžete bezplatne každý 
deň jeden raz na webovej 
stránke www.zihadielko.
lidl.sk.

 Tlačová správa mesta

Počet chrípkových ochorení narastá najmä u detí
Regionálny úrad verejného 

zdravotníctva v  Trenčíne, ako 
aj ústredný ÚVZ Slovenskej 
republiky, hlásia v  treťom 
kalendárnom týždni zvýšenú 
chorobnosť na chrípku. Kým 
v  rámci celej republiky je to 

zvýšenie oproti predchádzajúcemu 
týždňu o vyše dvanásť percent 
u  všetkých vekových kategórií, 
v  Trenčianskom kraji je to 
v  kategórii detí od nula do päť 
rokov zvýšenie až o  27 percent. 
V celom kraji hlásia lekári takmer 

šesťtisíc chorých, z nich 113 malo 
komplikácie. Z  okresu Bánovce 
nad Bebravou nahlásilo ochorenia 
iba 33 % pediatrov a 53 % lekárov 
pre dospelých, takže situácia nie 
je jednoznačná. V  našom kraji 
bola zatiaľ kvôli chrípke zatvorená 

len jedna základná škola, a  to 
v  Púchove. Chrípka by mala na 
Slovensku kulminovať na prelome 
januára a februára, preto hygienici 
i  lekári vyzývajú k  zvýšenej 
opatrnosti obyvateľstva.

  (r)
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Mesto zverejňuje zámery:
 Nájom časti pozemku z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa medzi mestom Bánovce nad Bebravou ako pre-
najímateľom a spoločnosťou GRYF media s.r.o., Pažite 
56, 010 09 Žilina, IČO: 36382884, ako nájomcom.

 Nájom časti pozemku z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa medzi mestom Bánovce nad Bebravou ako pre-
najímateľom a  spoločnosťou KRAST s.r.o., J.  Hollého 
1176/2, 957 01 Bánovce nad Bebravou, IČO: 45 614 296, 
ako nájomcom. Viac informácií na www.banovce.sk.

Oznam o zmene platieb
Mestský úrad v Bánovciach nad Bebravou ozna-

muje obyvateľom bývajúcim v bytových domoch, 
ktoré sú v správe spoločnosti Byttherm, že od 1.1.2018 
dochádza u nich k zmene platenia miestneho poplatku 
za komunálne odpady a drobné stavebné odpady.  
Miestny poplatok za odpad už nebudú mať zahrnutý 
mesačne v nájomnom správcom bytového domu, ale 
budú ho platiť priamo mestu, na základe rozhodnutí, 
ktoré im budú doručované do domácností v priebehu 
mesiacov apríl, máj. Spolu s rozhodnutím obdržia 
v obálke aj poštovú poukážku s 1. splátkou vyrubeného 
poplatku v zmysle splátkového kalendára, ktorý majú 
uvedený v  rozhodnutí. Miestny poplatok za odpad sa 
platí mestu tromi spôsobmi a to: bankovým prevodom, 
poštovou poukážkou alebo v hotovosti priamo na MsÚ 
– v kancelárii prvého kontaktu. MsÚ

Nové publikácie v knižnici
Nové publikácie Rady nielen pre rodičov a Rady 

nielen pre seniorov, ktoré vydalo mesto, sú k dispozícii 
v mestskej knižnici.

Oznamy mestaMesto Bánovce nad Bebravou vyhlasuje výberové 
konanie podľa § 5 zákona č. 552/2003 Z. z. o výkone 
práce vo verejnom záujme v znení neskorších pred-
pisov na obsadenie miesta: vedúci odboru vnútornej 
správy Mestského úradu v Bánovciach nad Bebravou 
u zamestnávateľa: Mesto Bánovce nad Bebravou, Nám. 
Ľ: Štúra 1/1, 957 01 Bánovce nad Bebravou. 

1. Kvalifi kačné predpoklady: ukončené minimálne 
vysokoškolské vzdelanie druhého stupňa.  

2.  Iné kritériá a požiadavky: riadiaca prax mini-
málne 3 roky, spôsobilosť na právne úkony v plnom 
rozsahu, bezúhonnosť, znalosť legislatívy v oblasti 
verejnej správy s dôrazom na územnú samosprávu 
mesta a to najmä zákon č. 369/1990 Zb. o obecnom 
zriadení v z. n. p. a súvisiace právne predpisy, výborné 
organizačné a komunikačné schopnosti, samostatnosť, 
zodpovednosť, rozhodnosť, odolnosť voči stresu,  ovlá-
danie práce s PC (Microsoft  Offi  ce, Internet). 

3.  Zoznam požadovaných dokladov: fotokópia 
dokladu o najvyššom dosiahnutom vzdelaní, čestné 
vyhlásenie o spôsobilosti na právne úkony v plnom 
rozsahu, čestné vyhlásenie o bezúhonnosti, profesijný 
životopis v štruktúrovanej forme, referenčný list, 
súhlas so spracovaním všetkých osobných údajov 
poskytnutých uchádzačom   v potrebnom rozsahu 
pre účely výberového konania v súlade so zákonom 
č. 122/2013 Z. z. v z. n. p.

Žiadosť o účasť na výberovom konaní spolu s poža-
dovanými dokladmi je potrebné podať v zalepenej 
obálke označenej heslom „VÝBEROVÉ KONANIE 
– ODBOR VNÚTORNEJ SPRÁVY - NEOTVÁRAŤ“ 
v  lehote do 5. februára 2018 do 12.00 h na adresu: 
Mesto Bánovce nad Bebravou, prednosta MsÚ, Nám. Ľ. 
Štúra 1/1, 957 01 Bánovce nad Bebravou. V uvedenom 
termíne musí byť žiadosť a ostatné požadované doklady 
doručené mestu. Na oneskorene podané žiadosti 
o účasť na výberovom konaní sa nebude prihliadať.

Hľadáme absolventov
Mestské kultúrne stredisko, spol. s r. o. hľadá 

absolventov do 26 rokov na absolventskú prax do 
Informačného centra, ktoré sa nachádza na Námestí Ľ. 
Štúra v Bánovciach nad Bebravou. Pokiaľ ste skončili 
strednú alebo vysokú školu, ste evidovaní v evidencii 
nezamestnaných a  máte záujem pracovať v  rámci 
absolventskej praxe v oblasti cestovného ruchu a kul-
túry, dajte o sebe vedieť na tel. č. 038/760 30 16 a 0948 
274 743 alebo info@kuturabn.sk.

Seniori, buďte opatrní!
Mesto Bánovce nad Bebravou opätovne upozorňuje 

seniorov, aby boli opatrní pri nadväzovaní rozhovoru 
s neznámymi osobami. Z uvedeného dôvodu odporúčame 
dodržiavať niekoľko nasledujúcich rád:
 Nevpúšťajte cudzie osoby do svojich domácností.
 Nekupujte tovar od podomových predajcov, bez záruč-
ného listu a daňového dokladu.
 Nepodpisujte žiadne zmluvy, pokým sa neporadíte 
s niekym z rodiny alebo s inou spoľahlivou osobou.
 Netelefonujte na neznáme telefónne čísla.
 Neposkytujte peniaze neznámym osobám.
 Nenastupujte do motorového vozidla s osobami, ktoré 
nepoznáte.

Buďte opatrní pri nadväzovaní kontaktov cez internet. 
Fotografi a a údaje osôb tam môžu byť falošné.

Ak sa cítite byť ohrození, volajte na niektoré z uvede-
ných bezplatných telefónnych čísel: 112 (tiesňová linka, 
Integrovaný záchranný systém), 158 (štátna polícia) alebo 
159 (mestská polícia). Poradenstvo vám radi každodenne 
poskytnú aj zamestnanci mestského úradu. Problémy 
súvisiace s kriminalitou vám ochotne pomôže riešiť Miro-
slav Schlesinger, koordinátor prevencie kriminality MsÚ 
v Bánovciach nad Bebravou.  Tlačová správa mesta
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Páchateľov odhalil kamerový bezpečnostný systém

Dobrá práca mestskej polície

V Trenčianskom kraji máme schválených osem miestnych akčných skupín
V MAS-ke Strážovské vrchy je štrnásť obcí Bánovského okresu

Po ozname z  ope-
račného oddelenia stálej 
služby sa podarilo hliadke 
zadržať páchateľku, ktorá 
sa na verejnosti, konkrétne 
na Námestí Ľ. Štúra, mala 
dopustiť sexuálneho exhi-
bicionizmu. Opakovane 
sa odhaľovala a  vyzliekala 

donaha. Išlo o cudziu štátnu 
príslušníčku a  keďže v  prí-
pade dokázania viny môže 
ísť o trestný čin (Výtržníctvo 
§ 364 odst. 1. písm. e, TZ), 
vec odovzdali na riešenie 
štátnej polícii. 

V  druhom prípade 
prijala mestská polícia 

oznámenie od občana, ktorý 
nahlásil krádež a odcudzenie 
platobnej bankomatovej 
karty. Hliadka na základe 
oznamu stotožnila muža, 
ktorý mal poškodenému 
z  peňaženky odcudziť 
10 eur a  následne vybrať 
z  jeho účtu bankomatovou 
kartou ďalších 280 eur. Aj 
tento prípad bol odovzdaný 
na riešenie štátnej polícii, 
nakoľko mohlo ísť o  trestný 
čin (Neoprávnené vyrobenie 
a  používanie platobného 
prostriedku, elektronických 

peňazí alebo inej platobnej 
karty § 219 TZ) V  oboch 
prípadoch napomohol 
k  stotožneniu páchateľov 
kamerový bezpečnostný 
systém. MsP 

V  prog ra movom 
období 2007 – 2013 bol 
štatút MAS v  rámci 
Programu rozvoja vidieka 
udelený štyrom MAS 
v  Trenčianskom kraji; a  to 
MAS Naše Považie, MAS 
Strážovské vrchy, MAS 
Vršatec a OZ MAS Kopa-
ničiarsky región. V novom 
období (2014 – 2020) však 
došlo zo strany rezortu na 
základe podnetov MAS 

k  prepracovaniu pôvodnej 
a vyhláseniu novej výzvy na 
udeľovanie štatútov MAS. 
Zmena sa týkala najmä 
podmienok pri poskytovaní 
príspevkov. „Novým nasta-
vením procesu výberu napl-
níme hlavný cieľ opatrenia, 
a to väčšie pokrytie územia,“ 
vysvetlila ministerka pôdo-
hospodárstva a  rozvoja 
vidieka Slovenskej repub-
liky Gabriela Matečná. 

V  našom kraji tak bolo po 
novom schválených celkom 
8 miestnych akčných 
skupín, vrátane všetkých 
štyroch, ktoré fungovali aj 
v predchádzajúcom období. 
Prioritnou snahou MAS-iek 

je zvyšovať kvalitu života 
v  rámci regiónu, zlepšovať 
miestne služby, starostli-
vosť o krajinu a propagovať 
región ako celok.

Medzi osem schvále-
ných MAS patrí: MAS Naše 

Považie, MAS Strážovské 
vrchy (z Bánovského okresu 
tam patrí sedem obcí z 
mikroregiónu Uhrovská 
dolina a sedem obcí z mik-
roregiónu Podhorie zo 
Slatinskej resp. Bebravskej 

doliny), MAS Vršatec, MAS 
OZ Kopaničiarsky región, 
MAS Inovec, MAS Stredné 
Ponitrie (obce okresu Par-
tizánske), OZ MAS Rozvoj 
Hornej Nitry, OZ MAS 
Žiar.   Tlačová správa TSK

C ieľom miestnej akčnej skupiny 
tzv. MAS-ky je pozdvihnúť 

vidiek v oblasti kultúry, športu, 
turistického ruchu, malého 
podnikania či trhu práce. Ide 
o partnerstvá obcí s firmami 
a občianskymi združeniami, ktoré 
pôsobia na celistvom a súdržnom 
území a hospodária so spoločným 
rozpočtom.

Mnohé slovenské obce dnes vyzerajú lepšie ako pred niekoľkými rokmi. Pribudli čističky, vybudovali sa kanalizácie, zateplili 
školy či obecné úrady, vynovili námestia. A to všetko aj vďaka fi nanciám z európskych fondov. V novom programovom 
období (2014 – 2020) je z týchto zdrojov vyčlenených viac fi nancií práve na miestne akčné skupiny (MAS). MAS Strážovské 
vrch má sídlo na www.mas-sv.sk. Jednou z akcií pod hlavičkou MAS boli Dni ovocia a medu v Trebichave, ktoré s veľkou 
obľubou navštevujú Bánovčania (na foto)... (ab)

 Kúpim rodinný dom v meste Bánovce nad 
Bebravou alebo v okolí mesta - Horné Naštice, 
Dolné Naštice, Biskupice, Horné Ozorovce, Dolné 
Ozorovce, Miezgovce, Dežerice. Cena do 150 000 
eur. Ponuky volajte na 0904 044 233.
 Hľadám spoľahlivú a pracovitú ženu na 
výpomoc s upratovaním domu, raz za týždeň 
na 4 hodiny. Tel. kontakt 0915 829 017.

INZERCIA

Zimná údržba 
mestských komunikácií 
Mesto Bánovce nad Bebravou upozorňuje na 
dodržiavanie povinností v zimnom období: 

V zmysle Všeobecného 
záväzného nariadenia mesta 
Bánovce nad Bebravou 
č. 2 o  ochrane životného 
prostredia a  čistote mesta, 
článok  5, ods. 3, údržbu 
chodníkov v zimnom 
o b d o b í  z a b e z p e č u j e 
užívateľ priľahlej nehnuteľ-
nosti v zmysle prílohy č. 1  
nariadenia. Podľa čl. 5, ods. 
4 užívatelia obchodných 
a prevádzkových zariadení 
v čase prevádzkovej doby sú 
povinní v  zimnom období 
odstraňovať sneh  z priľah-
lých chodníkov v  plnom 
rozsahu šírky, ak tieto nie 
sú zriadené, odstraňovať 
sneh z priľahlých verejných 
priestranstiev v  šírke 1,5 
metra.

Vlastníci, správcovia 
alebo užívatelia nehnuteľ-
ností sú povinní v zimnom 
období čistiť chodníky od 

snehu a  poľadovice, ak je 
to potrebné aj viackrát za 
deň. Sneh sa musí zhŕňať na 
okraj chodníka k ceste alebo 
k  miestnej komunikácii. 
Sneh a  ľad treba odstrániť 
z chodníka tak, aby sa ním 
nezatarasili priechody cez 
komunikáciu, kanalizačné 
vpuste, vchody a  vjazdy 
do budov alebo iných 
zariadení alebo plochy na 
manipuláciu s  materiálom 
alebo tovarom. Vlastníci, 
správcovia alebo užívatelia 
nehnuteľností zabezpečia 
čistenie celého priľahlého 
chodníka k  nehnuteľnosti. 
Vlastníci, správcovia alebo 
užívatelia nehnuteľností 
zabezpečia bez prieťahov 
čistenie chodníka čo naj-
skôr tak, aby chodci a oby-
vatelia nehnuteľnosti boli 
čo najmenej obťažovaní. 
 Tlačová správa mesta

Spoločnosť KORD Slovakia, 
a.s., Partizánska 73, 957 01 Bánovce 
nad Bebravou 

prijme do pracovného pomeru 
na plný pracovný úväzok  zamest-
nanca pre prácu: drobné opravy 
a údržba striech. 

Bližšie informácie telefonicky 
alebo osobne. Termín nástupu: 

od 1.2.2018 (možné aj dohodou) 
Požadované vzdelanie: v  odbore 
klampiar alebo zámočník, výučný 
list, znalosti pri oprave striech. 
Platové podmienky: dohodou – 
osobný pohovor.  Miesto výkonu 
práce: sídlo spoločnosti. Písomné 
žiadosti prosíme posielať na adresu 
sídla spoločnosti alebo na e-mai-

lovú adresu: kord@kordslovakia.sk 
do 26.1.2018. Telefonický kontakt: 
038/7604005.

Na základe písomných žiadostí 
a následného výberu budú vybraní 
uchádzači pozvaní na ústny 
pohovor- prosíme uviesť telefo-
nický kontakt, prípadne e-mailovú 
adresu.

Mestská polícia v Bánovciach nad 
Bebravou bola v týchto dňoch opäť 

úspešná pri zabezpečovaní verejného 
poriadku a bezpečnosti na území mesta.

V Informačnom centre na 
Námestí Ľ. Štúra ponúkame 
stolové kalendáre na rok 2018 
s  jedinečnými fotografiami 
členov bánovského Fotoklubu 
Rokoš., ktorý svojimi aktivi-
tami reprezentuje mesto. Infor-
mačné centrum je otvorené 
v pondelok až v piatok v čase od 
8.00 do 16.00 h.  (MsKS)
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 Začnime tvojím obľú-
beným citátom: Milujte sa 
a pravdu každému prajte... 
Ako ťa vystihuje?

Ten ste asi našli v mojom 
facebookovom profi le :). Je to 
citát Tomáša Halíka, ktorý 
zaznel v jednom výbornom 
diele relácie Pod lampou. 
Myslím, že je to také naj-
krajšie životné ultimátum, 
ktoré by sme mali mať v sebe 
úplne všetci.
 Prečo si uprednostnil štú-
dium v zahraničí?

Na začiatku to bol taký 
únik. Jeden semester som 
si skúsil aj na Slovensku. 
Najviac mi asi nesedel ten 
masový prístup a dlhé 
memorovanie rôznych pou-
čiek. Spolužiaci sa prechá-
dzali dookola po internátnej 
chodbe a od slova do slova sa 
učili defi nície z učebníc len 
na to, aby ich na druhý deň 
napísali na skúške, a potom 
ich mohli navždy zabudnúť. 
Toto ma veľmi demotivovalo 
a hovoril som si, že sa to 
musí dať aj inak, nevedel 
som však ako a kde. Súbežne 
s tým som si náhodou písal 
s kamarátom, ktorý už v 
Anglicku študoval a povedal 
mi, nech prídem ta, vraj tam 
“píšu eseje a robia prezen-
tácie”. Kreativita a slohy ma 
na strednej veľmi bavili, za 
maturitný som dostal takmer 
plný počet bodov, takže som 
veľmi neváhal.
 Kto ti platí štúdium?

Ročné školné v Anglicku 
počas bakalára pre študentov 
z Európskej únie stojí 9000 
libier. Táto suma je viac
-menej fixná pre všetky 
školy, preto sa oplatí snažiť 
sa dostať na tie najlepšie. 
Britská vláda študentom 
poskytuje pôžičku v plnej 
výške, začnete ju splácať po 
škole, ak zarábate nad určitý 
limit, podľa HDP krajiny, 
v ktorej pracujete, pre Slo-
vensko je to napr. zhruba 20 
000 eur ročne. Z toho, čo štu-
dent zarobí nad tento limit, 
potom spláca isté percento. 
Zopár priateľov, ktorí sú už 
po škole, spláca priemerne 
okolo 90 eur mesačne. Ja 
ten systém vnímam tak, 
že motivuje študenta k čo 
najlepšiemu kariérnemu 
umiestneniu a rastu. Ak by 
to niekto nesplatil po dobu 
30 rokov, dlh sa mu odpustí, 
vo všeobecnosti však splatí 
pôžičku takmer každý.
 Myslíš, že k platenému 
štúdiu pristupuje študent 
zodpovednejšie?

Je to asi individuálne, 
záleží na tom, aké má človek 
hodnoty a z akých pochádza 
pomerov, za slovenských 
študentov v UK môžem 
však určite povedať, že áno. 
Bolo by veľmi zjednodušené 
povedať, že vzťah medzi uni-
verzitou a študentom funguje 
ako zákazník a fi rma. Od 

oboch sa navzájom vyžaduje 
veľmi veľa, vaša proaktivita 
však otvára rôzne dvere k 
množstvu služieb, ktoré 
univerzita ponúka.
 Čo jazyk? Bol si z gymnázia 
dostatočne pripravený, alebo 
si prešiel ešte osobitnou jazy-
kovou prípravou? 

Po šiestich rokoch v ňom 
už človek premýšľa aj sníva. 
Myslím, že gymnázium mi 
dalo solídne základy grama-
tiky, závidím však dnešným 
študentom, ktorých chodia 
učiť Američania cez Fullbri-
ghtovo štipendium, myslím, 
že si celkom neuvedomujú, 
čo tým dostávajú. V konver-
zácii som sa zlepšil v British 
Councile, kde som mal 
prvýkrát učiteľa Angličana, 
keď som robil jazykové 
testy. V Canterbury som si 
prešiel kurzom akademickej 
angličtiny, čo mi dalo skvelé 
základy pri písaní esejí, 
výskume, správnom citovaní 
zdrojov a v neposlednom 
rade anglickej kultúre, prvý 
ročník som potom zvládal 
omnoho ľahšie. Určite však 
pomohla aj veľká univer-
zitná knižnica, knižky na 
Amazone za tri libry alebo 
anglické fi lmy, najviac však 
face to face rozhovory. Bol by 
som napríklad rád, keby sa 
na Slovensku zaviedli titulky 
namiesto často nepodare-
ného dabingu, spravili by z 
nás o trošku inteligentnejší 
národ. Sme malá krajina a 
cudzí jazyk by mal byť našou 
prioritou.
 Tento rok končíš, môžeš 
teda zodpovedne povedať, 
či škola splnila tvoje 
očakávania...

Splnila a stále prekva-
puje, okrem „remeselných” 
zručností z marketingu a 
startupov rovnako ide aj o 
všeobecné nastavenie mys-
lenia, interpersonálne - cha-
rakterové vlastnosti, na ktoré 
sa kladie na humanitných 
vedách veľký dôraz, a hlavne 
o rozhľad a spoluprácu s 
rôznymi kultúrami, ktorú 
som tu dostal. Tiež to bola 
možnosť byť vybraný na 
ročný pobyt v USA na malej 
privátnej univerzite blízko 
New Yorku, ktorej úzka 
komunita bola v kontraste 
so zaneprázdneným centrom 
Londýna a obohatila moje 
štúdium o globálnu skúse-
nosť. V neposlednom rade 
sieť kontaktov v každom kúte 
sveta a možnosť angažovať 
sa v rôznych univerzitných 
spolkoch.
 Keby si mal porovnávať 
školstvo tam vonku a doma, 
v čom vidíš najväčšie rozdiely?

Za môj odbor môžem 
povedať, že ide hlavne o dôraz 
na prácu v tímoch a kritické 
myslenie či kreatívny prístup 
k riešeniu problémov priamo 
pre fi rmy. Okrem teórie sa 
veľa pracuje s prípadovými 

štúdiami, kedy rozoberáme 
príklady z praxe. Svoje 
riešenia potom buď prezen-
tujeme pre klientov, alebo 
píšeme esej na danú tému. 
Vzťah učiteľa so študentom 
je úplne na inej úrovni, občas 
spolu dokonca zájdeme na 
večeru alebo drink. Tiež 
mám šťastie na kultúru a 
mentalitu typu „všetko sa 
dá, ak si to sám zorganizuješ, 
podáme ti pomocnú ruku”, 
alebo najprv niečo sprav, až 
potom si vypýtaj povolenie. 
Týmto sa často riadime pri 
organizácii rôznych eventov, 
keď si pozývame ľudí z fi riem 
na prednášky v rámci jednot-
livých krúžkov. Paradoxne, 
posledný magisterský ročník 
trávime veľmi veľa času 

popri vymýšľaní startupov 
ref lexiou nad tým, ako sa 
správame k druhým ľuďom 
v našich tímoch. Je to skvelá 
skúsenosť. 
 Ako tráviš voľný čas, keď 
práve neštuduješ? 

Tento rok je tá škola 
naozaj prioritou a zaberá 
najviac času, ale ak nejaký 
zvýši, tak sú to knihy, 
bicykel alebo veslovanie 
na Temži. Posledné roky 
sa veľmi pohybujem okolo 
komunít startupov, ktoré 
sa venujú inováciám vo 
FoodTech sektore, ktoré sú 
prienikom programátorov od 
donáškových aplikácií, ľudí 
budujúcich vertikálne farmy 
alebo vedcov pracujúcich na 
minimalizovaní bioodpadu. 

Podobným témam by som sa 
chcel venovať aj v budúcnosti, 
takže často sú to prednášky, 
rozhovory a networking.
 Zapadol chlapec z malej 
slovenskej dedinky do života 
v Londýne?

Každý si v ňom dokáže 
nájsť to svoje, aj po rokoch 
mám stále pocit, že som 
objavil možno desať percent 
z toho, čo toto mesto reálne 
ponúka. Niekomu môže 
prílišná anonymita, konzum 
a uponáhľanosť života pre-
kážať, no o to viac ma fasci-
nujú prirodzene vybudované 
štvrte a ich pestrofarebnosť 
komunít, architektonický 
boom, vypiplané parky a 
komunálna angažovanosť. 
Tomu, ako je to mesto 
spravované a ako v ňom veci 
fungujú, by sa mohla priučiť 
nejedna slovenská dedinka či 
mesto :).
 Čo ti najviac chýba zo 
Slovenska?

Rodina, blízkosť prírody 
a menej hektickosti, väčší 
pokoj.
 Slovenskí študenti v Prahe 
kedysi založili a stretávali sa 
v spolku Detvan. Ako je to 
so Slovákmi, ktorí študujú 
v Londýne, viete o sebe, 
stretávate sa, vyvíjate nejaké 
aktivity?

Toto je jedna z vecí, 
na ktoré som v Londýne 
naozaj hrdý, fungujeme tam 
skutočne veľká komunita 
študentov, ktorá sa často 
pozná už od stredných škôl, 
väčšinou pod hlavičkou 
Czech and Slovak Society - 
University of London. Táto 
komunita organizuje často 
rôzne prednášky a konfe-
rencie, pozýva na diskusie 
osobnosti zo slovenského 
politického či verejného 
života, alebo robí stretnutia 
s potenciálnymi zamestnáva-
teľmi, spolupracuje s amba-
sádou… Je skvelé ísť občas 
na pivo s priateľmi, ktorí 
prežívajú veľmi podobné 
životné príbehy, navzájom sa 
inšpirovať a pomáhať si.
 Veľa sa u nás hovorí o 
úniku mozgov. Aký máš 
názor na to, že mladí Slováci 
študujúci v zahraničí ostanú 
tam aj pracovať?

Pri súčasnom politicko-
spoločenskom stave v našej 
krajine je to prirodzené, robiť 
napr. svetovú vedu doma je 
zatiaľ skutočne ťažké. Ja som 
však optimista a myslím, že 
aj tento trend, keď zváženie 
životných nákladov v danej 
krajine a ďalšie faktory, ako 
napr. rodina alebo Brexit, 
verzus dopyt po špičkových 
ľuďoch na skvelých pozíciách 
na Slovensku narastá, či už 
v businesse, alebo v štátnej 
správe, sa postupne ten trend 
bude spomaľovať. Príkladom 
môže byť napr. úžasná 
komunita nadácie LEAF, 
ktorá pomáha študentom aj 

s návratom domov, a tento 
rok sa tiež uskutočnil prvý 
ročník slovenskej Nex-
terie - Night of Chances v 
Londýne so slovenskými top 
zamestnávateľmi.
 A kde sa ty vidíš po skon-
čení školy?

Aby som ešte doplnil 
k predošlej otázke, to čo je 
pre niekoho výhoda, môže 
niekto iný vnímať úplne inak. 
Štartovné kariérne pozície a 
príležitosti sú v Londýne o 
míle ďalej, hlavne vo veľkých 
korporáciách. Ja zas trochu v 
niečom vnímam presýtenosť 
trhu a pocit, že „tu už každý 
všetko vymyslel” a doma je 
to také pole neorané, mladá 
krajina pripravená na zmeny, 
do ktorej sa oplatí prinášať 
nápady s pridanou hodnotou, 
angažovať sa a možno trochu 
prispieť k vyrovnanosti roz-
voja krajín v rámci Európy. 
Aj pre tieto a iné dôvody by 
som sa chcel vrátiť domov a 
aj v spojitosti s tým, čomu 
sa venujú moji rodičia - ovo-
cinárstvu, prispieť k tomu, 
aby sme žili o čosi zdravšie a 
dlhšie.
 Bánovskí gymnazisti si ťa 
pozvali, aby si im porozprával 
o štúdiu v zahraničí, čo si 
im povedal a čo ich najviac 
zaujímalo?

Predovšetkým, že za 
dobrým vzdelaním netreba 
chodiť ďaleko do zahraničia, 
niektoré prírodné vedy a im 
podobné odbory sa dajú štu-
dovať aj Bratislave, Prahe či 
vo Viedni na vysokej úrovni. 
Ak však chcú ísť ďalej, tak 
si myslím, že dnes už ani na 
Slovensku neexistuje žiadna 
prekážka, aby sa nedostali na 
svoju vysnívanú školu, pokiaľ 
na tom usilovne zapracujú v 
dostatočnom predstihu, kam 
im s prijímacím procesom 
môžu zadarmo pomôcť pria-
telia z organizácie Unimak, 
ktorá má väzby po celom 
svete. Ak sa ešte stále hľa-
dajú, je tu k dispozícii portál 
Talenthub.
 Máš plnú hlavu skvelých 
nápadov. Ako budúci 
manažér poradil si niečo aj 
pani riaditeľke?

Z hlavy mi rýchlo 
napadnú dva, pretože školu 
chápem po skúsenostiach 
zo sveta v prvom rade ako 
komunitu ľudí, za ktorou sa 
skrýva polovica úspechu, 
zahrnul by som do života 
školy čo najviac absolventov 
a rodičov študentov. V rámci 
svojich právomocí by som ku 
každému študentovi volil čo 
najindividuálnejší prístup 
a osvietených učiteľov, 
ktorí takto pracujú, by som 
odbremeňoval od zbytočnej 
byrokracie. Na prvom už 
pomaličky pracujeme...

 Zhovárala sa 
 Mária Škultétyová, 
 učiteľka gymnázia

interview4
Absolvent Gymnázia J. Jesenského Jozef Žatko o štúdiu businessu na londýnskej univerzite

J ožka som učila slovenčinu na bánovskom 
osemročnom. Vnuk maliara Jozefa Žatka 

a sochárky Blanky Žatkovej sa nevybral 
umeleckou cestou, aj keď k umeniu mal blízko. 
Od trinástich rokov sa venoval fotografovaniu 
a fotografie publikoval aj v školskom časopise. 
Dnes si trošku vyčíta, že sa nedal prehovoriť 
aj na písanie, lebo aj to mu perfektne išlo. 
V priebehu stredoškolského štúdia sa 
vyprofiloval na študenta, ktorého priťahovala 
najmä literatúra a spoločenské vedy. Chlapec 
s vynikajúcim logickým myslením a správnymi 
názormi nemal rád bifľovanie. Po maturite 
sa vybral študovať marketing a inovácie na 
londýnsku University of Westminster. Ako sa 
bývalý bánovský gymnazista pozerá na štúdium 
doma i v zahraničí, to povie už on sám.

Študentom praje 
osvietených učiteľov 
odbremenených 
od byrokracie
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Minulý týždeň bývala 
u mňa stážistka - štu-
dentka z Indonézie. ,,Moja" 
Lin Han prišla na ZŠ 
Gorazdova učiť angličtinu. 
Obletela pol sveta a prišla 
za poznaním. Rozhodla 
sa pre malé Slovensko... 
tam, niekde v srdci Európy. 
Google jej povedal všetko, čo 
potrebovala... no nepovedal 
jej nič o ľuďoch, ktorých 
stretne... ani o pocitoch, 
ktoré zažije. Má osemnásť, 
smeje sa ako hrkálka, vie 

povedať ďakujem, dobrú 
chuť a ahoj. Má v sebe pri-
rodzenú úctu. Váži si každý 
kúsok jedla na tanieri... 
váži si našu pozornosť 
a starostlivosť... teší sa 
z  môjho objatia. Nevníma 
to ako samozrejmosť - 
všetko je pre ňu výnimočné 
a nové. Aj sneh, ktorý začal 
padať... aj moje zimné 
čižmy na jej nohách.  Zlatá, 
milá... Lin Han... kiež by 
ten sneh bol jediné, čo Ťa v 
živote zaskočilo...  (zb)

Oznamujeme všetkým členom ZO JDS Bánovce nad 
Bebravou, že došlo k zmene termínu stretnutia! Pôvodne 
dohodnutý termín pondelok 22. januára bol presunutý 
na pondelok 29. januára od 15. hodiny.  (JDS)

Dnes píše Zuza.nka

Oznam bánovskej JDS 

Vyrastal v  Trenčian-
skych Tepliciach bez otca. 
Osud sa k nemu mnoho ráz 
zachoval macošsky, no vložil 
mu do kolísky cenný dar – 
tvoriť početné rýmy, ktoré 
dokázali osloviť nielen poslu-
cháčov, ale aj interpretov. 

Už v  škole upozorňoval 
učiteľ na jeho schopnosti 
– nadaný žiak z  hľadiska 
soc iá l neho pos t aven ia 
rodiny však musel ísť čím 
skôr zarábať na živobytie. 
Preto sa vyučil za čašníka 
a  odišiel do Bratislavy, kde 
pracoval v  kaviarni Bláha. 
Tu sa stretávala intelektuálna 
a  bohémska spoločnosť, 
s ktorou zanedlho nadviazal 
významné kontakty. Už 
ako čašník písal články 
a vtipné veršíky. O jeho práce 
sa začali zaujímať nielen 
časopisy, ale aj hudobníci. 
Vďaka svojej ambicióznosti 
absolvoval popri zamestnaní 
reálne gymnázium s  matu-
ritou. Nastúpil do novej 
práce v bratislavskej radnici, 
kde pracoval ako úradník 

s o c iá l neho o dde len ia . 
Vynikal organizátorským 
ta lentom – sformova l 
skupinu Smer a  pričinil sa 
o založenie Spolku mladých 
slovenských spisovateľov. 
Absolvova l  nov iná rsk y 
kurz, stále zostával literárne 
činný a  tak sa ešte pred 2. 
svetovou vojnou stal členom 
Zväzu novinárov i  Zväzu 
spisovateľov. 

V  rokoch 1929-1970 
v ydal 11 publikácií so 
sociálnou problematikou 
– prevažne básnických 
zbierok. Najzaujímavejšími 
sú Srdce a  struny, Odkaz, 
Lampáš, Stopy a Rozryté jaro. 
Z  próz vyniká Dornkappel 
– predmestie troch jazykov, 
t ýkajúca sa chudobnej 
bratislavskej štvrti.  Počas 
liečenia v  kúpeľoch Tren-
čianske Teplice (1936) začal 
písať sociologicky zameranú 
prácu o  blízkej podhorskej 
dedine Omšenie, ktorú chcel 
neskôr pod názvom Brázda 
pod Babou publikovať. Táto 
práca sa nazýva Pšenáci 

– monografia o  Omšení a 
nachádza sa vo vedeckých 
archívoch Ústavu etnológie 
Slovenskej akadémie vied 
v Bratislave. 

Tvorbe textov populárnej 
hudby sa venoval v  období 
rokov 1935 až 1947. Zložil 
slová k slovenským tangám, 
s low foxom, fox t rotom, 
čardášom i  polkám, ale 
i  k  pochodovým piesňam. 
Stal sa – popri Gejzovi 
Dusíkovi, Dušanovi Pálkovi, 
T i b o r o v i  L e n g y e l o v i , 
Ernestovi Genersichovi, 
Pav lov i  Br a x ator i s ov i 
a  Ľubomírovi Kupčokovi 
–  jed ný m z   pr v ých 
priekopníkov a  tvorcov 
slovenskej tanečnej piesne. 
K interpretom jeho tanečných 
piesní patri l i František 

Krištof Veselý, Janko Blaho, 
Štefan Munk, Jaroslav Jaroš, 
Václav Petlan, Viera Racková 
a iní. Jeho skladby zaujali aj 
Milana Lasicu.

Ok rem toho ve ľ a 
fotografoval. Jeho fotografi e, 
p r e v a ž n e  s o c i á l n e h o 
zamerania, boli uverejňované 
vo významných publikáciách 
a periodikách. Po oslobodení 
p ô s o b i l  v   m n o hýc h 
bratislavských redakciách. 
Za loži l a  v iedol pr v ý 
m o t o r i s t i c k ý  č a s o p i s 
Ľudový motorista. Pôsobil 
tiež v  pražskej redakcii 
Československého dopraváka. 
V  roku 1972 odišiel do 
dôchodku. Zomrel 17.9.1980 
v Bratislave. 

Výročie I ľ ju Jozefa 
M a r k u  j e  v z á c n o u 
príležitosťou oživiť meno 
b á s n i k a ,  s p i s o v a t e ľ a , 
novinára a fotografa, ktorého 
viaceré tanečné piesne vošli 
do zlatého fondu slovenskej 
populárnej hudby a  stali sa 
evergreenmi. Niektoré piesne 
 s  textami Iľju Jozefa Marku 
v  originálnych nahrávkach 
i  piesne iných autorov si 
môžu priaznivci populárnej 
hudby v ypočuť na CD 
nosiči s  názvom Antológia 
s l o ve n s k e j  p o p u l á r n e j 
hudby ako aj na ďalších prv 
vydaných CD diskoch.

 Boris Marko,
  syn Iľju Jozefa Marku

Pred 111 rokmi sa narodil textár, básnik, spisovateľ, novinár a fotograf

Náš rodák Iľja Jozef Marko

S lovenská umelecká a hudobná 
verejnosť si v roku 2018 pripomína 

významné jubileum. Pred 111 rokmi, 
1. februára 1907, sa v Bánovciach 
nad Bebravou narodil Jozef Marko – 
umeleckým menom Iľja Jozef Marko. 

 Spoločenská kronika

Juraj Griač
Karolína Papuláková

Narodili sa

Oľga Sluková  *1950
Mária Dúbravková, rod. Patrová *1938

Opustili nás

Angličtina cez projekt Educate Slovakia
Naša škola sa po 

druhýkrát zapojila do 
projektu Educate Slovakia, 
ktorý prebiehal od 15. 
do 19. januára 2018. Bol 
určený žiakom 1. až 5. 
ročníka a jeho hlavným 
zámerom je budovať 
medzinárodné povedomie 
medzi účastníkmi pro-
stredníctvom rôznych 
aktivít a workshopov. Témy 
sú primerané vekovým 
skupinám. Na škole počas 
piatich dní pôsobili šiesti 
zahraniční lektori. Rizka 
Amalia z  Jakarty v  Indo-
nézii bola ubytovaná u 
rodiny Rehákovej. Mariana 
Vieira Almeida z  Itajubá 

v Brazílii u rodiny Toma-
šovičovej. Naeem Razali 
z Kuala Lumpur v Malajzie 
a Luiz Mateus zo Sao Paula 
v Braziíii našli strechu nad 
hlavou u rodiny Bobušovej. 
Lin Han Jun z  Jakarty 
v Indonézii bývala v rodine 
Bridovej a Elif Cifci z Istan-
bulu z  Turecka v  rodine 
Oravcovej. Spomínaným 
rodinám ďakujeme za 
možnosť uby tovania 
stážistov a  tešíme sa na 
ďalšie aktivity spojené s 
projektom.

 Tatiana Melová, 
 koordinátorka projektu 

 v ZŠ Gorazdova

Žiakov ZŠ Gorazdova učili angličtnu mladučkí zahraniční 
lektori Mariana, Rizka, Naeem, Luiz, Lin a Elif

Na snímke so synom 
Borisom...  archív autora 

NÁDIELKA KNÍH! v informačnom centre na námestí
Navštíviť nás môžete každý pracovný deň od 8.00 do 16.00. Tešíme sa na Vás !
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F2=1/2 strany
255 x 166 mm

140 €

F1=1/1 strany
255 x 335 mm

250 €

95 €
F3=1/4 strany
126 x 166 mm 

F5=1/18 strany
83 x 53 mm

30 €

F4=1/8 strany
126 x 81,5 mm 

55 €

F6
255 x 70 mm 

95 €

Výroba
grafi ckej reklamy

 Spracovanie v elektronickej
podobe dodaných materiálov 

formát F5   15,- €
formát F3 – F4   25,- €

 formát F1 – F2   40,- €
 Kompletná výroba reklamy   50,- €

Najlacnejšia reklama v regióne

Politická reklama je so 100 % prirážkou
Titulná strana je so 100 % prirážkou

Uvedené ceny sú bez DPH

Inzercia v roku 2018
0948 297 151, 0948 602 422

obchod@kulturabn.sk

na celoročnú 
reklamu

% 
zľava20

do 8200 
domácností 

a fi riem,
týždenná

periodicita
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Reakcia na článok Stručne o histórii futbalu...

Mladí futbalisti na Loptoš cupe úspešní 

Pre hokej sú žiaci ochotní aj cestovať

Prehra so šampiónom  Most – Bánovce 30:22 (16:9)

Dovoľte aby som zarea-
goval na článok uverejnený 
v Bánovských novinách č. 2 z 
15.1.2018 – Stručne o histórii 
futbalu v  Bánovciach nad 
Bebravou. 

Pán Milan Podlucký 
sa pustil do témy, ktorá je 
náročná na spracovanie z 
hľadiska histórie futbalu 
v našom meste. Pokiaľ sa 
hovorí o vzniku futbalu ako 
najpopulárnejšieho kolektív-
neho športu, treba zdôrazniť, 
že vždy sa vychádza zo sku-
točnosti, kedy sa začal hrať 
organizovaný futbal a  nie, 
kedy si skupina mladých nad-
šencov chodila zahrať pod 
hlavičkou mesta do okolitých 
miest či obcí. 

Práve s organizovaným 
futbalom sa začalo v rokoch 
1921 - 23, pretože dovtedy to 
boli len rôzne spolky či spo-
ločenstvá. Všetko predtým 
malo živelný charakter a 

preto hovoriť o futbalovom 
dianí od roku 1911 je zava-
dzajúce. Nič nie je horšie, 
ak sa niekto sám samozvane 
pasuje za historika či archi-
vára a tobôž v športe, kto-
rému nikdy neholdoval ako 
hráč, či funkcionár. Práve 
toto platí o pánovi Milanovi 
Podluckom, ktorý v našom 
meste takmer tri desaťročia 
nežil a i teraz sú jeho návštevy 
na štadióne Spartaka viac ako 
sporadické. Ak by to bolo 
inak, nemohol by uvádzať 
v menoslove niekdajších 
spartakovských hráčov, ktorí 
obliekali prvoligové dresy, 
množstvo dezinformácií a 
doslova ich znetvorených 
mien a priezvisk, ktoré 
vychádzajú z neznalosti 
problematiky v osobe tohto 
autora. 

Zavadzajúco a nesprávne 
uviedol, že spartakovskí 
dorastenci postúpili do I. 

ligy pod vedením trénera J. 
Kočalku, čo nie je pravda, 
pretože ich trénoval pán 
Ján Omelka a toho v ligovej 
súťaži vystriedal pán Ľudovít 
Pangel, ktorý mal na túto 
súťaž požadovanú trénerskú 
kvalifikáciu. Skutočne naj-
väčší lapsus sa mu podaril, 
keď absolútne najúspešnej-
šieho futbalistu bánovskej 
histórie Mariána Masného, 
ktorý v roku 1976 v drese 
ČSSR, vybojoval pre našu 
vlasť titul majstra Európy a 
patril k najlepším európskym 
útočníkom, zaradil na post 
brankára - gólmana. 

Súčasné vedenie FK 
Spartak sa napriek riešeniu 
problémov teší z každého 
úprimného záujmu o dianie 
v klube. Rozhodne si však 
vyhradzuje právo odmietnuť 
uverejnené nepravdivé infor-
mácie, či už z histórie, alebo 
súčasnosti. Rovnako tak 

nemáme záujem, aby sa touto 
problematikou v médiách či 
knižne zaoberal pán Milan 
Podlucký, keďže k dianiu v 
našom FK Spartak má veľmi 
ďaleko. 

V zozname hráčov by 
som chcel opraviť a doplniť 
ešte aspoň dvoch hráčov: 
František Hruška - TŽ Třinec 
a Alexander Károlyi - Slávia 
Praha. Úspešným trénerom 
bol Vojtech Schottert. Hráči 
Ivan Vrábel - Žilina, Marián 
Opačitý - Bohemians Praha, 
Milan Lednický - Nitra, 
Inter, Banská Bystrica, Milan 
Kráľ st. - Inter, Milan Kráľ 
ml. - Dunajská Streda, Rafael 
Tománek - Inter, Radovan 
Kozinka - Lokomotíva Košice, 
Miroslav Siva - Trenčín, RH 
Cheb, Slávia a Bohemians, 
Jozef Rehák - RH Cheb, Pavol 
Gábriška - Trnava, Stanislav 
Benca - Trenčín. 

 Dušan Jankovič

Mladí prípravkári Spar-
taka Bánovce sa 14. januára 
zúčastnili halového turnaja 
Loptoš cup 2018. V trnavskej 
športovej hale sa predstavilo 
12 družstiev, ktoré boli roz-
delené do dvoch šesťčlenných 
skupín. Zverenci trénera 
Milana Kráľa zaknihovali v 
zelenej skupine štyri víťaz-
stva a jednu prehru, čo ich 
vynieslo na prvú pozíciu. V 
semifi nále narazili naši mladí 

futbalisti do jedenásť rokov 
na Slovan Levice. Druhý 
tím modrej skupiny porazili 
gólom Slováka 1:0, čím si 
zaručili účasť vo fi nále. Aj 
v súboji o prvenstvo padol 
jeden jediný gól. Žiaľ, jeho 
autorom bol tím Senca, ktorý 
odsunul našich na celkové 
druhé miesto. Pri záverečnom 
hodnotení turnaja sa z indi-
viduálneho ocenenia tešili 
Václav Herian, vyhlásený za 

najlepšieho hráča turnaja, a 
šesťgólový Filip Slovák, ktorý 
na Loptoš cup-e zaznamenal 
najviac presných zásahov.         

Naše družstvo repre-
zentovali: Michal Viktorín 
(brankár), Matej Gajdoš, 
Martin Václavík, Filip 
Slovák, Václav Herián, Jakub 
Kráľ, Oliver Hinca, Jakub 
Hinca, Dávid Mikuš.Tréner 
Mgr. Milan Kráľ, vedúci 
mužstva Václav Herián 

st. Výsledky v základnej 
skupine: Bánovce - TJ Iskra 
Holíč 1:0 (F. Slovák 1), 
Bánovce - TJ Slavoj Boleráz 
2:0 (F. Slovák 1, V. Herián 1), 
Bánovce - FK Lokomotíva 
Trnava 2:1 (F. Slovák 1, V. 
Herián 1), Bánovce - AFC 
Nové Mesto n.V. 4:0 (F. 
Slovák 2, V. Herián 1, 
M.Václavík 1), Bánovce - ŠK 
Vrakuňa Bratislava 0:1. 

 (aj,mk)

Zimný štadión v našom 
meste je síce zatvorený, no 
mladí bánovskí hokejisti 
nezostali bez hokeja. 
Tréningami v  Prievidzi 
a zápasmi na klziskách 
súperov pokračujú v sezóne 
2017/2018, ktorú odštarto-
vali ešte v septembri. 

Dva z posledných troch 
rokov nemajú vlastný ľad, 
napriek tomu to nezaba-
lili. Naši mladí hokejisti 
majú radi hokej a keďže u 
poslancov našli finančnú 
podporu, naďalej sa môžu 
zdokonaľovať v najrýchlejšej 

kolektívnej hre na svete. 
Robia tak v 36 kilometrov 
vzdialenej Prievidzi, kde 
víkend čo víkend nacvičujú 
a zdokonaľujú korčuľovanie 
a herné činnosti jednotlivca. 
„Tréningové jednotky sa 
snažíme využiť efektívne. 
Hráčov máme rozdelených do 
dvoch skupín. Každá z nich 
trénuje to, čo hráči najviac 
potrebujú,“ povedal tréner 
Andrej Jakubík. Cestovanie 
za tréningami nie je nič, 
čo hokejistov baví, no so 
situáciou, ktorú nemôžu 
ovplyvniť, sú už zmierení. „Je 

to dosť smutné, že nemôžeme 
hrať v Bánovciach, na hokej by 
prišlo aj viac detí,“ prezradil 
svoje pocity Samuel Hrebíček. 
„Keď nás to baví a chceme 
hrať hokej, nemáme na výber, 
prežijeme pre hokej,“ povedal 
ďalší mladý hráč Spartaka 
Bánovce Lukáš Valjent, kto-
rého doplnil spoluhráč Leo-
nardo Laco: „Nemám žiadny 
iný koníček okrem hokeja. 
Venujem sa mu už dlho. Chcel 
by som sa v ňom zlepšovať.“ 
O výkonnostnom pokroku 
sa vyjadril aj kapitán starších 
žiakov Ondrej Černuška: 

„Spoluhráči sa od minulých 
rokov zlepšili v korčuľovaní 
a svoj progres vidím aj na 
sebe.“  Podstatnú časť sezóny 
majú bánovskí hokejisti už 
za sebou, no napriek tomu 
medzi sebou radi uvidia nové 
tváre. Kto sa chce naučiť hrať 
hokej, stále sa môže pripojiť 
k bánovským chalanom. 
Potrebné informácie získate 
na telefónnom čísle 0904 607 
096. Hokej sa dá naučiť hrať 
len na ľade, kedy ho najbližšie 
budeme mať aj na našom 
zimnom štadióne, sa dnes nik 
neodváži povedať.  (kh)

Odvetnú časť medziná-
rodnej MOL ligy odštartovali 
naše hádzanárky na pôde 
českého šampióna Baníka 
Most. Stretnutie sa nieslo až 
v príliš  pokojnom tempe. V 
úvode sa na oboch stranách 
zasiahli konštrukcie oboch 
bránok, no domáce sa 
poľahky dostali do vedenia 
3:0. Naše dievčatá trafi li do 
čierneho až v ôsmej minúte, 

kedy Galková z krídla znížila 
na 3:1. V nasledujúcich 
minútach diktovali tempo 
hry hádzanárky Baníka, 
ktoré v 28. minúte viedli už 
rozdielom desiatich gólov 
16:6. Záver prvého polčasu 
patril dievčatám trénera 
Makýša, ktoré znížili na 
16:9. Najskôr sa zo sedmičky 
presadila Kráľová a dvakrát 
presne namierila Kristína 

Obstová. V 41. minúte pre-
nikla bánovskou obranou 
Kostelná a natiahla odstup 
na deväť zásahov 22:13. Naše 
dievčatá však neskladali 
zbrane a v nasledujúcej 
desaťminútovke zmazali z 
manka tri góly, keď Alžbeta 
Obstová prepisovala skóre na 
25:19. Hádzanárky Baníka si 
však hostky viac k telu nepri-
pustili a naplnili papierové 

predpoklady na plný bodový 
zisk. Tesne pred vypršaním 
hracieho času Alžbeta Obs-
tová uzavrela výsledok na 
konečných 30:22. Zostava 
Sokol RMK: Sakalošová, 
Bežová – Michnová 5/4, 
Srncová, Hrubá 1, Galková 
2, Ráciková 1/1, Šipláková, 
A.Obstová 7, K.Obstová 3, 
Matušincová 2, Králová 1/1.   
 (aj,rm,mp)

Bánovská bežecká liga 
začína 28. januára

Víťazný víkend
BBK - BSC Bratislava 94 : 39

Bánovce naďalej valcujú! 
Žilina - Bánovce 5:8 (1:4)

Iba si pripomenieme, 
že posledné minuloročné 
kolo 6. ročníka Bánovskej 
bežeckej ligy za bežalo 29. 
októbra za mimoriadnych 
poveternostných pod-
mienok. Napriek veternej 
smršti sa 10. kolo uskutoč-
nilo za účasti 24 bežcov 
a v MsKS čakalo na bežcov 
aj konečné bilancovanie, 
odovzdanie cien. Abso-
lútnym víťazom ročníka 
2017 sa stal Vladimír Kováč 
so ziskom 168 bodov, medzi 
ženami zvíťazila Lenka 
Lomnická so ziskom 136 

bodov. Dohromady bežci 
pre tento 6. ročník nabehali 
v  desiatich kolách spolu 
1 983 400 km...

Siedmy ročník Bánov-
skej bežeckej ligy 2018 
štartuje už túto nedeľu 28. 
januára o 14.00 na Námestí 
Ľudovíta Štúra a pripravený 
je takzvaný mestský okruh. 
Ostávajú všetky kategórie 
tak, ako aj v minulom roku, 
vrátane hobby kategórie, 
určenej aj pre deti mater-
ských škôl a  základných 
škôl, ktoré sú zvlášť vyhod-
nocované.   (ab)

Starší žiaci BBK 
Bánovce sa 13. januára 
predstavili na domácej palu-
bovke proti tímu BSC Brati-
slava. V dohrávke najvyššej 
slovenskej súťaže nastúpili 
chalani plne koncentrovaní 
a s odhodlaním vyhrať, čo 
bolo na palubovke vidieť 
hneď od začiatku zápasu. 
Súper dokázal, držať 
s  našimi krok iba v prvej 
štvrtine, ktorú sme vyhrali 
o 4 body. Od druhej štvrtiny 
to však boli hráči BBK, ktorí 
držali stretnutie vo vlast-
ných rukách a svoj náskok 
veľmi peknou a agresívnou 
hrou, ktorá sa určite páčila 
aj divákom, ktorých bolo v 
športovej hale naozaj dosť, 
postupne zvyšovali a súpera 
takmer k ničomu nepustili. 
Tretia aj štvrtá časť hry 
bola jednoznačne v réžii 
domácich, preto starší žiaci 
BBK dokráčali k vysokému 
víťazstvu 94:39. Štvrtiny 
18:14, 18:3, 29:14, 29:8, fauly 
20:17, TH BBK 17/9. Body: 
R. Jancusko 20, S. Urban 19, 
M. Kolárik 13, M. Kopas 10, 
M. Lagin 10, J. Crha 8, M. 
Špánik 8, T. Belák, D. Fišer 
2, M. Miklo 0.

BBK - MBK AŠK Slávia 
Trnava 77 : 65. V  stredu 
17. januára, čakalo na 
zverencov Jakuba Gajdoša 
druhé dôležité dohrávané 
stretnutie. Proti súperovi 
z Trnavy nastúpili starší 
žiaci s odhodlaním vyhrať 
a upevniť si tak postupové 
ambície. Z našej skupiny 
Západ, postupujú do ďalších 

bojov o postup na záverečný 
turnaj majstrovstiev  SR 
„Final 4“, štyri najlepšie 
družstvá, ktoré si to neskôr 
rozdajú so 4 najlepšími 
z  východnej skupiny. 
V  prvej štvrtine chlapci 
BBK hrali koncentrovane, 
vysoko efektívne a ukázali 
naozaj pekný basketbal. 
Hráčom hostí nepovolili 
takmer nič a túto časť 
zápasu vyhrali s prehľadom 
v pomere 25:5. Naopak 
druhá časť hry našim vôbec 
nevyšla, keď sa nevedeli pre-
sadiť v útoku a hra v obrane 
taktiež výrazne zaostával za 
prvou štvrtinou a to najmä 
na doskoku. Súperovi sa 
podaril náskok domácich 
znížiť, keď v polčase viedli 
už „iba“ 38:26.   V  ďalšej 
časti stretnutia mohli 
diváci, ktorých prišlo do 
bánovskej športovej haly 
opäť dosť, vidieť pekný 
basketbal s miernou domi-
nanciou našich basketba-
listov. Do záverečnej časti 
sme nastupovali s pomerne 
pohodlným náskokom 
o  17 bodov, no táto časť 
hry patrila hosťom, ktorí 
ju vyhrali o 5 bodov, čo im 
však už nemohlo stačiť na 
úspech v stretnutí. Dôležité 
body tak zostali doma. 
Štvrtiny 25:5, 13:21, 25:20, 
14:19, fauly 21:20, TH BBK 
22/11. Body:  M. Špánik 24, 
S. Urban 16, M. Kopas 14, 
R. Jancusko 10, M. Lagin 
8, J. Crha 2, D. Fišer 2 b, 
M. Kolárik 1, T. Belák 0, M. 
Miklo 0. (aj,ju)

Po vydarenom prvom 
polčase, ktorý naši chlapci 
z  futsalového klubu Orion 
tip Bánovce zaslúžene 
vyhrali 4:1, sa na začiatku 
toho druhého podarilo 
Ži l inčanom v yrovnať 

na 4:4. No Bánovce po 
bojovnom výkone nako-
niec zvíťazili 8:5 a upevnili 
si vedúcu pozíciu v tabuľke 
v  druhej Open ligy. Góly: 
O. Škorec 2, M. Ševčík 2, J. 
Laco 2, R. Ruman.     (oš)
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Cvičenie 
seniorov v CVČ
Klub dôchodcov Bánovce 
nad Bebravou cvičí každý 
utorok od 15.00 do 17.00 h v 
CVČ pod vedením odbornej 
cvičiteľky. Informujte sa 
v  KD na Farskej. Klub 
dôchodcov Dolné Ozorovce 
cvičí každý piatok v CVČ, 
cvičenie je rozdelené na dve 
skupiny: od 13.00 h  – menej 
náročné cviky, od 14.00 
h – klasické cvičenie. Cvičiť 
môžu od 13.00 h aj zdravotne 
postihnutí seniori. Infor-
mácie v CVČ pred cvičením. 


